
BILJEŠKA – sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s predstavnicima Hrvatske udruge leukemije i 
limfoma 

 

Zagreb, 17. listopada 2012. godine 

 

Zamjenik ministra zdravlja mr.sc. Marijan Cesarik, dr. med. primio je predstavnike Hrvatske udruge 
leukemije i limfoma. Na sastanku su bili nazočni Dubravko Hoić,  predsjednik Udruge, prim. Dubravka 
Sertić iz KBC-a Zagreb, Dražen Vincek, pacijent, Goran Grgurić, pacijent i Jadranka Santini, tajnica 
Udruge. Sastanku je prisustvovala predstavnica Koalicije udruga u zdravstvu (KUZ) Sonja Babić. 

Na sastanku su sudjelovale Maja Jerković Ljubenkov, dr. med. i Matuzović Jelena, dr. med. iz HZZO-a.  

Glavne teme sastanka bile su uvođenje novih lijekova na liste lijekova HZZO-a, problem generičkih 
lijekova i uklanjanje birokratskih barijera. 

PROBLEM: 

1. Hematološko društvo donijelo je nove smjernice za liječenje oboljelih, te smatraju da te 
smjernice ne bi stvorile dodatne troškove za lijekove i traže da ih se uvrsti u listu lijekova 
HZZO-a. Misle da bi HZZO trebao više kontaktirati struku i da bi struka trebala više odlučivati 
o tome koji su lijekovi potrebni da budu na listama lijekova, a ne da o tome odlučuju 
farmaceutske tvrtke. 

Dr. Matuzović ih je uputila da što prije dostave svoj zahtjev za promjenom smjernica  
Povjerenstvu za lijekove, budući da je u tijeku revidiranje svih smjernica iz lista lijekova. 

2. Naglašavaju da su rezultati liječenja onkoloških bolesnika generičkim lijekovima loši. Postoje 
generički lijekovi koji su registrirani, a nisu niti ispitivani na ljudima. 

Dr. Matuzović napominje da svi lijekovi koji se stavljaju na liste lijekova moraju imati 
odobrenje HALMED-a. Moguće je da se prije stavljanja generičkih lijekova na listu lijekova, 
ukoliko postoje usporedne kliničke studije s drugim zemljama iste prilože. 

3. Žale se na Opću bolnicu Varaždin koja zahtjeva od pacijenta da dolazi po potreban lijek 
jednom tjedno, te mu tada izdaju dozu za taj tjedan, umjesto da mu odmah izdaju jednu 
kutiju lijeka za čitav mjesec na koju oboljeli ima pravo. Također, smatraju da je nepotrebno 
da oboljeli mora ići u bolnicu po lijek i da bi se puno olakšalo bolesniku da se lijek, nakon 
odobrenja bolničkog povjerenstva, dostavlja u njemu najbližu ljekarnu u mjestu stanovanja. 
Na taj način bi se uštedjelo i na putnim troškovima. Pojedine bolnice traže da pacijent svaki 
mjesec donese uputnicu od izabranog doktora, dok je u nekim bolnicama dovoljna jedna 
uputnica za cijelu godinu liječenja, pa uputnicu u bolnici jednostavno kopiraju dvanaest puta. 
Traže da se uspostave procedure i kontrolne funkcije da se spriječe nepotrebne posjete 
oboljelih lokalnim bolnicama.  Ne vide zbog čega specijalist u bolnici ne bi mogao propisati 
lijek na e-recept kako bi pacijent lijek mogao podići u ljekarni, kao što se to radi u primarnoj 
zdravstvenoj zaštiti. 



Dr. Jerković Ljubenkov navela je da će ispitati zbog čega u Općoj bolnici Varaždin postupaju 
na opisani način. 

Dr. Matuzović misli da treba razmotriti mogućnost distribucije lijeka u ljekarnu prema izboru 
pacijenta. 

Tihomira Ivanda, dr.dent.med. iz Ministarstva zdravlja napomenula je da će se u drugoj fazi 
informatizacije zdravstva uvesti mogućnost propisivanja e-recepata u bolničkim zdravstvenim 
ustanovama. 


